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                                                                  P R O T O K Ó Ł   Nr XLIV/22 

Sesji Rady Miejskiej Wąsosza odbytej  w dniu 29 lipca 2022r. 

 

Sesja odbyła się w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego Wąsosza przy pl. Wolności 17.Rozpoczęła się o 

godz. 10.00 i trwała do godz.  11.05 . 

1. Otwarcie sesji. 

Pan Tomasz Skibniewski – II  Wiceprzewodniczący  Rady Miejskiej Wąsosza słowami „ Otwieram XLIV  

sesję Rady Miejskiej Wąsosza  rozpoczął  obrady.  Następnie zwrócił się do radnych  o zalogowanie się 
na terminalach w celu potwierdzenia listy obecności. 

Na podstawie listy obecności stwierdził, że na sesji obecnych jest 11 radnych, co stanowi kworum 
Rady, a zatem Rada może podejmować uchwały.  

Nieobecni : 

1. Ewa Golba , 

2. Krzysztof Królikowski, 

3. Dariusz Ptak, 

4. Wiesław Stolicki 

                                                          Lista obecności radnych to zał. nr 1 

Ponadto w sesji udział wzięli : 

1. Paweł Niedźwiedź – Burmistrz Wąsosza, 

2. Marcin Koziński- sekretarz Gminy,  

3. Jadwiga Rodzewicz -skarbnik Gminy,  

4. Bożena Bienias – Kierownik Referatu Ochrony Środowiska i Funduszy Zewnętrznych 

UM Wąsosza. 

                                                Lista obecności stanowi - zał. 2. 

 

5. Sołtysi wsi. 

                                                                Lista obecności sołtysów stanowi - zał. 3. 

W sesji uczestniczyło 30 osób. 

 

Następnie Przewodniczący obrad powitał  pana Pawła Niedźwiedzia burmistrza Wąsosza, 

panią Jadwigę Radzewicz skarbnika gminy, pana Marcina Kozińskiego sekretarza gminy, 

kierowników referatów Urzędu Miejskiego i wszystkich zaproszonych gości . W związku z 

tym, że pan burmistrz wystąpił z wnioskiem w sprawie wprowadzenia do porządku obrad 

projektu uchwały w sprawie określenia wymagań, jakie powinni spełniać projekt budżetu 

obywatelskiego gminy Wąsosz na 2023 rok zaproponował , aby był to pkt 12 porządku obrad. 

Wobec powyższego poddał pod głosowanie powyższego wniosku. 

                                                                                      Protokół z głosowania to zał. nr 4 
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Rada Miejska Wąsosza przyjęła  wniosek Burmistrza o zmianę porządku obrad poprzez 

wprowadzenie dodatkowego punktu jako 12  jednomyślnie 11 głosami „za” ( Aleksandrowicz E. 

,Biernacki W., Chorostkowski J.,  Czaja R., Dąbek E., Maślejak J., Rapior A., Smektała A.,  

Skibniewski T., Szyjka R., Zapór Z.). 

 2. Przyjęcia porządku obrad . 

Przewodniczący obrad stwierdził, że proponowany porządek obrad sesji został radnym 

przesłany.  

Nikt nie miał uwag ani innych propozycji ? W związku z tym Przewodniczący obrad poddał 

pod głosowanie zatwierdzenie porządku obrad  wraz z wprowadzoną zmianą  . 

                                                                                            Protokół z głosowania to zał. nr 5 

Przewodniczący obrad stwierdził, że porządek obrad został przyjęty 11 głosami „za” ,głosów 

„przeciwnych” ani „wstrzymujących się” nie było. ( Aleksandrowicz E. ,Biernacki W., 

Chorostkowski J.,  Czaja R., Dąbek E., Maślejak J., Rapior A., Smektała A.,  Skibniewski T., 

Szyjka R., Zapór Z.). 

Porządek obrad XLIV sesji  : 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XLIII sesji RM Wąsosza. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Informacja Burmistrza z działalności między sesjami. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany Studium Uwarunkowań i Kierunków 

Zagospodarowania Przestrzennego dla działek Wrząca Śląska , Gola Wąsoska. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenu położonego w obrębie m. Wąsosz (dz.753) 

8. Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany uchwały Nr XIX/132/16 RM Wąsosza z dnia 28 czerwca 
2016r. w sprawie określenia zasad gospodarowania nieruchomościami Gminy Wąsosz. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia średniej ceny jednostki paliwa do celów zwrotu 
rodzicom kosztów przewozu dzieci na rok szkolny 2022/2023. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Wąsosz na 

lata 2022-2032 
11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Wąsosz na 2022r. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wymagań, jakie powinni spełniać projekt budżetu 

obywatelskiego gminy Wąsosz na 2023 rok 
13. Informacje Przewodniczącego Rady. 

14. Wolne głosy i wnioski. 
15. Zamknięcie sesji.   
                                                                                        Porządek obrad to zał. nr 6 
 

3.Przyjęcie protokołu  z poprzedniej sesji RM Wąsosza. 

Protokół  XLIII sesji Rady Miejskiej Wąsosza odbytej w dniu 30 czerwca 2022 roku był wyłożony do 

wglądu przed sesją. Do tego protokołu radni nie wnieśli uwag  wobec tego poddano pod głosowanie 

przyjęcie protokołu XLIII sesji Rady Miejskiej Wąsosza. 

                                                                                                      Protokół z głosowania to zał. nr 7 
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Przewodniczący obrad stwierdził, że protokół nr XLIII / 22 sesji został przyjęty jednomyślnie 11 

głosami „za” ( Aleksandrowicz E. ,Biernacki W., Chorostkowski J.,  Czaja R., Dąbek E., Maślejak J., 

Rapior A., Smektała A.,  Skibniewski T., Szyjka R., Zapór Z.). 

 

4.Interpelacje i zapytania radnych.  

Pan Tomasz Skibniewski - Przewodniczący obrad odczytał interpelację do „ p. Burmistrza w sprawie 

bezpieczeństwa przeciwpożarowego i stanu faktycznego hydrantów oraz urządzeń  gaśniczych na 

terenie miasta i gminy Wąsosz. W związku z panującymi warunkami atmosferycznymi sprzyjającymi 

zagrożeniu pożarowemu na terenie naszej gminy i co za tym idzie wieloma interwencjami straży 

pożarnej wnioskują o zlecenie, przeprowadzenie kontroli konserwacji oraz napraw hydrantów  i 
urządzeń przeciwpożarowych na obszarze naszej gminy.  Z poważaniem Tomasz Skibniewski.” 

5.Informacja z działalności burmistrza w okresie międzysesyjnym.  

Pan Paweł Niedźwiedź burmistrz Wąsosza  przedstawił informację ze swojej  pracy w okresie 

międzysesyjnym  „czyli tak na prawdę w ciągu ostatniego miesiąca wydałem 14 zarządzeń. 8 lipca 

Zarządzenie w sprawie odpłatnego nabycia na rzecz gminy Wąsosz od osób fizycznych nieruchomości 

zabudowanej budynkiem niemieszkalnym na działce 427 / 12 obręb Wąsosz 257 m²  z 

przeznaczeniem na realizację inwestycji zadań własnych. To jest budowę toalety miejskiej . Tu 

mówimy o tej nieruchomości naprzeciwko tego parkingu przy ulicy Narutowicza. Kolejne Zarządzenie 

dotyczyło wydzierżawienia w drodze bezprzetargowej mienia komunalnego, a mianowicie działka 146 

o powierzchni 0, 55 hektara położonej w Drozdowicach Wielkich to jest obok Jawora przy drodze 

publicznej z przeznaczeniem na cele rolne. 12 lipca zarządzenie w sprawie przeprowadzenia 25 

sierpnia 2 przetargu nieograniczonego na sprzedaż lokalu mieszkalnego tego pustostanu,  który mamy 

na placu Wolności numer 2 o powierzchni 14,0 4 m2 w budynku przy ulicy Pocztowej 4, cena 

wywoławcza 5000 zł, wadium 500 zł i w celu przeprowadzenia przetargu została powołana też 

Komisja przetargowa. Kolejne zarządzenie 14 lipca dotyczyło wydzierżawienia mienia komunalnego  

części nieruchomości 747. Działka o powierzchni 43 m w Wąsoszu przy ulicy 1 Maja. To jest za 

sklepem pana Czechowskiego. 14 lipca wynajęto w drodze bezprzetargowej na 3 lata nieruchomość 

na cele garażowe część działki 377/ 5  pow.30 m² w okolicy to jest ulica Pocztowa w Wąsoszu. 15 

lipca przeznaczyłem do sprzedaży w trybie przetargowym nieruchomość gruntową niezabudowaną 

działka 221/ 5 o powierzchni 0,024 hektara łąki trwałe, położonej w Chocieborowicach na tej  działce 

została wydana decyzja o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego obejmującej budowę 

kompaktowej stacji transformatorowej. Cena została ustalona na 2.250 zł, a ostateczna cena zostanie 

ustalona w przetargu. Zarządzenie z dnia 18 lipca to zmiana zarządzenia 319/ 2020 roku w sprawie 

upoważnienia sekretarza, skarbnika, kierowników referatów i pracowników urzędu do podpisywania 

decyzji administracyjnych umów i pism. Zmiana dotyczy upoważnienia pana Karola Łagowskiego już 

jako kierownika Referatu Budownictwa i  Inwestycji do podpisywania decyzji umów i pismem. Pan 

Karol Łagocki jest już nie pełniącym obowiązki kierownika  tylko kierownikiem.  Kolejne 3 zarządzenia 

25 lipiec dotyczyły powołania Komisji egzaminacyjnych dla nauczycieli ubiegających się o awans 

zawodowy na stopień nauczyciela, mianowanego ze szkoły w Czarnoborsku i ze szkoły w Wąsoszu.  27 

lipca przedłożyłem informację o wykonaniu budżetu gminy  Wąsosz za pierwsze półrocze 2022 roku i 

również zaleciłem opracowanie materiałów do opracowania projektu budżetu gminy na 2023 rok. 

Ostatnie zarządzenie zostało wydane na podstawie opinii społecznej Komisji Mieszkaniowej na 

przedział w ramach umowy najmu lokalu socjalnego numer 32/ 2 Chocieborowice pochodzącego z 

zasobu mieszkaniowego gminy Wąsosz osobie ubiegającej się o przydział lokalu,  która spełnia 

kryteria dochodowe na zawarcie kolejnej umowy najmu wynikającej z uchwały Rady. To tyle, jeżeli 
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chodzi o zarządzenia, chciałem też poinformować, że w dniu wczorajszym, przedwczoraj  w środę 

spotkałem się z panem wicewojewodą Bogusławem Szpyt, mam kolejne już spotkanie z panem 

wojewodą odnośnie przede wszystkim naszej karetki w Wąsoszu.  Gdy oprócz tego rozmawialiśmy o 

funduszu dróg samorządowych również, ale ta karetka była tematem przewodnim. Pan wojewoda jak 

najbardziej wspiera nasze działania i będzie wspierał w ten sposób, że ustaliliśmy, że wystosujemy 

wspólne stanowisko samorządu i  pana wojewody, samorządów ościennych oraz parlamentarzystów 

tutaj z naszego terenu wszystkich, bez względu na  przynależność parlamentarną, którzy będą chcieli 

oczywiście poprzeć to żeby ministerstwo wpisało tą karetkę jako karetkę systemową i żeby to była 3 

karetka na terenie powiatu, obsługiwała tutaj teren gminy Wąsosz  i Jemielno tak jak to było podczas 

COVID-u. Niestety ta karetka jakiś czas temu zniknęła. Działania cały czas są prowadzone. 

Rozmawiałem też  w sprawie  funduszu dróg samorządowych, bo nie wiem nawet czy państwo 

mówiłem czy nie, że otrzymaliśmy 550.000 zł na budowę drogi Górka- Gola. Z funduszu dróg 

samorządowych to jest 50% inwestycji. Dziwne są to przeliczniki, bo na przykład sąsiednie gmin 60% 

dostają dotacji niektóre 80, niektóre 70 wynika to z przelicznika ze wskaźników wychodzi,  że im 

lepsza sytuacja gminy tym dofinansowania są mniejsze. To jest tak  kuriozalnie no i co  i prosiłem pana 

Wojewodę, żeby też podjął interwencję jako przedstawiciel premiera w administracji, żeby te 

wskaźniki jakoś inaczej uwzględniały te dotacje i żeby wystąpił  z jakąś inicjatywą, żeby te wskaźniki 

inaczej liczyć, a nie brać pod uwagę tylko jaki jest stan finansowy, ale również nie karać za to, że ktoś 

nie ma dużego zadłużenia, także pan Wojewoda też temu tematowi się przyjrzy  i myślę, że będzie 

występował w naszym imieniu gdzieś wyżej, bo to nie jest, no na przykład gmina Góra ma 60%, a my 

mamy 50% i Jemielno nie wiem, bo ostatnio nie dostawało, ale to, że gmina Rudna, która jest bogata, 

ale nie wiem z czego to wynika, miała chyba 70% dofinansowania. No dziwne rzeczy się dzieją i 

prosiłem, żeby na to też zwrócić uwagę. Z rzeczy, które obecnie  się dzieją i  które realizujemy pewnie 

państwo śledzicie nasze media czy społecznościowe, czy strony gminy, ewentualnie w aplikacji  blisko 

też te informacje są  podawane. O wykorzystaniu Funduszu Sołeckiego mówiłem na poprzedniej sesji, 

więc już tutaj do tego nie będę wracał. W tej chwili modernizujemy drogi gminne i firmy już 

przystąpiły do prac droga Baranowice- Kowalowo na odcinku Baranowice -Czeladź Wielka. W tej 

chwili prowadzone są dosyć intensywnie prace przygotowawcze to samo dotyczy odcinka Świniary  

Borowna do granicy z województwem Wielkopolskim. Tutaj  otrzymaliśmy na te inwestycje  ponad 8 

milionów dotacji i są realizowane w najbliższym czasie. Jeszcze Chocieborowice Małe, ponieważ  to 

jest zadanie składające się z budowy tych 3 dróg. Będziemy  ogłaszali przetarg na budowę kanalizacji 

Górki Wąsoskiej. Górka -Gola droga też w najbliższym czasie będzie przetarg. Szkoła w Czarnoborsku 

w tej chwili jest rozbudowywana i wszystkie prace idą zgodnie z harmonogramem. Rozpoczęła się też 

przebudowa drogi gminnej w Lubielu wartość inwestycji to jest 443.000 zł. Lubiel-Kolonia dokładnie o 

tej drodze mówię tam już prace  dosyć intensywne trwają przygotowawcze. Myślę, że niedługo  

przejdziemy do tej finalnej części, czyli położenia asfaltu. Jak państwo wiecie też, albo może  niektórzy 

nie, Gmina Wąsosz otrzymała kwotę 1.940.000 zł. to jest dofinansowanie  dla gminy z Rządowego 

programu Polski Ład programu inwestycji strategicznych 3 edycja, czyli środki popegeerowskie i te 

środki zostaną  przeznaczone na budowę świetlicy wiejskiej w Chocieborowicach, a także rewitalizacji  

polegającej głównie na zrobieniu elewacji, dachu i  części tam klatek schodowych budynku 

komunalnego,  mieszkalno-usługowego w Wąsoszu to jest stary Dom Kultury, który jak wszyscy 

wiemy, przejeżdżając obok trochę straszy także ten budynek też będzie z tych środków zrobiony. To 

jest 98% dofinansowania przy tych prawie 2 milionach, wkład własny gminy to jest 40.000 zł. Już 

dobiegają końca można powiedzieć prace remontowe  świetlicy wiejskiej w miejscowości Cieszkowice 

niespełna 80.000 zł. Wczoraj byłem , są  już układane płytki na podłogę także  wydaje mi się, że w 

najbliższym czasie ta inwestycja się skończy. 28 sierpnia odbędą się dożynki  gmino- parafialne w 

miejscowości Sułów  Wielki, na które już państwa serdecznie zapraszam i w związku z tym będzie też 

konkurs na najładniejszy wieniec dożynkowy. Zachęcam sołectwa do zrobienia tych wieńców. Więcej 
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szczegółów oraz Regulamin dostępny na naszej stronie oraz informacje  u pana dyrektora Zespołu 

Placówek Kultury. Zachęcam do zrobienia tych wieńców. Nagrody są wydaje mi się atrakcyjne, także 

warto w tych dożynkach raz, że wziąć udział i 2 , że ten wieniec zrobić i się nim pochwalić. Ostatnimi 

czasy też takim nie wiem czy gorącym tematem czy podgrzewany przez tutaj niektórych mieszkańców 

jest temat „Orli Wąsosz” dlatego chciałem się też do tego odnieść. Nasz klub, jak państwo wiecie jest 

Stowarzyszeniem zarządzanym przez Zarząd i Prezesa. Gmina jako organ tutaj daje dotacje sami 

państwo wiecie o tej dotacji 140.000 zł  na działalność klubu. W rozliczeniu półrocznym Orla rozliczyła 

na razie 60.000 zł z pobranych 90.000 zł. dotacji. Myślę, że do końca roku spokojnie wystarczy, 

ponieważ jest jeszcze 80.000 zł, które na ten sport będzie przeznaczone. W tej chwili drużyna 

zawiązuje się nowa, właściwie zgłoszona do rozgrywek B klasy z tego  względu, że w IV lidze nie było 

zawodników do grania. Najogólniej mówiąc też byłem na Walnym Zgromadzeniu, posłuchałem tych 

głosów i  też się odnosiłem do tego, jak to wygląda ze strony gminy.  Proszę państwa, jest dotacja, 

którą gmina rozlicza. W tamtym roku mieliśmy kontrole Regionalnej Izby Obrachunkowej, która 

wypadła pomyślnie. Ta dotacja jest rozliczona właściwie i tylko do dotacji  się ograniczamy. Nie mamy 

formalnych możliwości, ja nawet nie mam formalnie możliwości, żeby w tym stowarzyszeniu w 

cokolwiek ingerować, tak samo jak w „Endorfiny”, tak samo jak w „Uniwersytet III wieku” czy w 

Chocieborowicach Stowarzyszenie, gmina nie ingeruje. Oprócz dotacji, którą, tak jak wcześniej 

powiedziałem rozlicza. Jest grupa chętna osób, które chcą grać powiedzmy, że za darmo w B klasie, 

dlatego ta drużyna jest zgłoszona do B klasy. Jak można zaobserwować z dnia ostatniego taka 

informacja jak Sparta Rudna, czyli gmina Rudna bogata gmina też się wycofała z rozgrywek IV Ligi, też 

będzie grała razem z nami w tej B klasie, bo też tam jakieś pieniądze się skończyły. Także to jest 

tendencja. Jak widać można powiedzieć nawet, że ogólnopolska myślę, że z tego co teraz się rodzi, 

urodzi się coś dobrego i, że ten nowy zarząd, który zapewne będzie w sierpniu powołany, będzie 

realizował, dążył do tego, żeby awansować nie wiem czy do IV Ligi czy do Ligi Okręgowej  jaki będzie 

cel, to już sobie Zarząd ustali. Ja ze swojej strony mogę tylko deklarować, że to wsparcie tak jak do tej 

pory będzie ze strony gminy. Oczywiście tu państwo radni  też macie decydujący głos w przydzielaniu 

dotacji. Myślę, że tutaj kierunek bardziej na dzieci i młodzież mniej może trochę na seniorów  i jest 

dobrym i wydaje mi się, że tak trzeba iść grać miejscowymi, trenować miejscowymi  i myślę, że nieraz 

coś musi się przewrócić, żeby coś się podniosło. I to jest chyba ten moment. Są jeszcze inne drużyny, 

Korona Wilkowice, chyba też nie gra w IV Lidze, bo nie ma pieniędzy także tych pieniędzy ogólnie 

zawodnicy wymagają coraz większych pensji za granie, a za darmo oni grać nie chcą. Z tego, co słyszę 

dzisiaj mam też spotkanie jakieś tam z zawodnikami bo mają trening, pojadę na pewno zobaczyć jest 

spora grupa osób, które chcą grać w tej B klasie także  fajnie, że coś się rodzi. Myślę, że to z korzyścią 

dla całej naszej społeczności to tyle, jeżeli są jakieś pytania z Państwa strony, bardzo proszę. Ją proszę 

o pytania, jakby były to teraz, ponieważ dzisiaj jest święto Policji o  godzinie 12.00, nie wiem czy 

wcześniej zależy, ile będzie trwała sesja będę musiał opuścić sesję wcześniej .” 

                                                                                                      Informacja to zał. nr 8 

D Y S K U S J A : 

Radny Andrzej Rapior - Zapytam odnośnie drogi Wąsosz -Lubiel, bo to jest karygodna ta droga czy są 

jakieś przewidziane  kroki w celu modernizacji, ulepszenia, żeby nie było takich trudności z 
przejazdem. 

Pan Burmistrz - No tak wiem jak jest, bo tam jeżdżę często teraz ze  względu na to choćby, że w tym 

Lubielu robimy na  Kolonii i częściej niż zwykle, tamtą drogą się przemieszczam, jest katastrofalna. 

Ona została połatana w tych remontach cząstkowych, ale to nic nie  zmienia, bo zaraz za Płoskami jest  

potężny załom ten mostek, który jest nieczynny. Ja rozmawiałem z Wicestarostą na ten temat.  Z 

Panią Starostą będę rozmawiał dzisiaj, ale z tego co wiem, to powiat nie ma środków, żeby tą drogę 
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wyremontować. Jedynym sposobem na to, żeby cokolwiek z nią zrobić to jest zgłoszenie do kolejnej 

edycji Polskiego Ładu i tak też, jak był zgłaszany odcinek Wąsosz- Płoski jako pierwszy etap remontu 

tej drogi do Lubiela niestety nie przeszedł. Starostwo będzie remontowane, ocieplana chyba czy 

robione także taki  był wybór takie, no także pierwszej potrzeby rzeczy widać są robione, droga 

wygląda na to, że jest  drugiej potrzeby nie wiem, ja będę naprawdę tam zabiegał o to, żeby  ten 

odcinek wpisać. Już nawet deklarowałem bez państwa formalnej zgody, że jeżeli trzeba będzie pokryć 

część wydatków udziału własnego na tą drogę, jeżeli ona już zostanie uznana w Polskim Ładzie  to też 

gmina Wąsosz zapewne się dołoży, bo droga jest jaka jest i musi zostać wyremontowana. Także jeżeli 

będzie nabór na Polski Ład na kolejny etap, to na pewno postaram się, żeby ten odcinek i odcinek 

Wąsosz- Polski też był, nie ulega wątpliwości. W tej chwili powiat byłem w Kamieniu, wczoraj robi w 

Kamieniu tą inwestycję, czyli chodniki i tą drogę przez Kamień w najbliższym czasie wchodzą też do 
Bełcza Górnego na chodnik, a tak poza tym to jest tylko bieżące łatanie. 

Radny Zapór Zbigniew- A chodzi mi o drogę w stronę Sądowela? 

Pan Burmistrz - Tak jak mówiłem wcześniej na sesjach, wielokrotnie rozmawiałem na ten  temat, też 

deklarując chęć udziału gminy w  finansowaniu tego remontu przy wkładzie własnym powiatu. I tak 

też było ustalone z panią Burmistrz , na początku jeszcze przed składaniem wniosków,  że składamy 

wspólnie powiat składa na tą drogę, a my wspólnie. Udział własny dajemy, ale widocznie coś się 

zmieniło, bo ta droga nie została zgłoszona też bym chciał, żeby ta droga była zgłoszona i też 

deklarowałem tutaj udział własny gminy przy tym remoncie, bo  szczególnie tu, na tym odcinku do 
Bełcza Małego  to jest w katastrofalnym stanie. 

 

6.Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Wąsosz działki we Wrzącej Śląskiej i Górki Wąsoskiej. 

Pan Marcin Koziński- sekretarz gminy przedstawił projekt uchwały . „ Panie Przewodniczący 

Szanowna Rado przedstawiony państwu projekt zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Wąsosz dotyczy zmiany tego studium dla działek 

miejscowości Wrząca Śląska i  miejscowości Górka Wąsoska. Wrząca Śląska tam rzecz dotyczy zmiany 

przeznaczenia budynków mieszkalnych, które leżały na terenie dawnej cegielni i ten teren był 

przeznaczony pod tereny powierzchniowej eksploatacji  i surowców co jest nam nie potrzebne w tym 

momencie więc tam będzie zmiana na tereny zabudowy  mieszkaniowej, żeby też umożliwiać 

mieszkańcom wykup tych nieruchomości. Natomiast w  obrębie wsi Górka Wąsoska w centrum wsi  

jest działka, która należy do Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa i żeby  móc tą działkę przejąć od 

KOWR, musi ulec zmianie przeznaczenie w  studium na jakiś cel publiczny i tam ten cel  publiczny 

zaproponowany jest perspektywicznie pod budowę świetlicy wiejskiej w Górce Wąsoskiej. To są te 2 

zmiany dziękuję bardzo”. 

Opinia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska jest pozytywna .Komisja wsparła zmiany Studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy miejscowości Wrząca i Górka 

Wąsoska bo uchwała ta spowoduje zmianę terenu na charakter mieszkaniowo- usługowy, jak również 

na cele publiczne, co będzie tylko z korzyścią dla mieszkańców. Dziękuję bardzo.  

Dyskusji nie było . 

Przystąpiono do głosowania nad przedstawionym projektem uchwały. 

                                                                                                  Protokół z głosowania to zał. nr 9 
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Rada Miejska Wąsosza podjęła  uchwałę numer XLIV/ 315 /22  w sprawie uchwalenia zmiany 

studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Wąsosz, działki we 

Wrzącej Śląskiej i Górce Wąsoskiej  jednomyślnie 11 głosami „za” ( Aleksandrowicz E. ,Biernacki 

W., Chorostkowski J.,  Czaja R., Dąbek E., Maślejak J., Rapior A., Smektała A.,  Skibniewski T., 

Szyjka R., Zapór Z.), 0 „przeciw „ i 0 „wstrzymujących się „ 

                                                                                                 Uchwała Nr XLIV/315/22 to zał. nr 10 

7.Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dla terenu położonego w obrębie miejscowości Wąsosz działka nr 753".  

Projekt uchwały omówił pan Marcin Koziński-sekretarz Gminy. Cyt.”Panie Przewodniczący, Szanowna 

Rado, jest to krok następny w stosunku do uchwały, która była podejmowana na ubiegłej  sesji, gdzie 

zostało zmienione studium uwarunkowań i  kierunków zagospodarowania przestrzennego dla terenu 

w miejscowości Wąsosz. Właśnie dla tej działki jest to część działki nr 753. Obecnie wcześniej ona 

miała trochę inny numer, nie była scalona, jest to grunt,  który leży pomiędzy dawnym SKR-em a 

budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi między ulicami 1 Maja,  jadąc do Góry a ulicą Polną. 

Uchwalenie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego jest zgodne z zapisami studium i 

na mocy uchwały, którą o ile państwo podejmiecie, teren ten zostanie  ustalony sposób jego 

przeznaczenia jako tereny zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej i usługowej, wykluczenie 

możliwości prowadzenia działalności gospodarczej uciążliwej, w tym również w postaci  parkingów dla 
samochodów ciężarowych. Dziękuję.” 

Opinia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska  jest pozytywna i chciałbym dodać to, co pan 

sekretarz w tej chwili powiedział, musimy wychodzić naprzeciw mieszkańcom  gminy Wąsosz tak, 

żeby ich życie nie stawało się zbyt uciążliwe dlatego wnioskuję o uchwalenie tej uchwały – powiedział  
Szyjka Robert – Przewodniczący Komisji.  

D Y S K U S J A : 

Radny Rapior Andrzej - Proszę państwa, ta działka po prostu zagraża mieszkańcom po prostu życie w 

postaci tego, że z tych samochodów wychodzą różne robactwa i  trudno z tym żyć. No niestety i tu jak 

mówiliśmy w poniedziałek i było powiedziane, że  pan burmistrz będzie mógł egzekwować no, ale 

przecież nie będą mieszkańcy dzwonić do pana burmistrza, że samochód stoi i on jest zapakowany  

śmieciami, a on przyjedzie w piątek po południu to będzie stał do poniedziałku  rana. To rozwiązanie, 

to według mnie jest nie do przyjęcia dla mnie i dla mieszkańców. No bo cóż z tego, że te 3 dni, a 

jeszcze w takich temperaturach jak tu żyć? Już tam pan sekretarz zresztą blisko mieszka, to ma jakieś 
wizje w ogóle wyjść z  tego problemu ?. 

Pan Marcin Koziński – sekretarz Gminy -Uchwalenie planu zagospodarowania przestrzennego daje 

Burmistrzowi instrument do ręki w postaci wydawania decyzji administracyjnych wiążących, które 

nakazują opróżnienie terenu i które mogą również nakazywać  zagospodarowanie w sposób zgodny z 

miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego, ale również Burmistrz może podejmować w 

tym zakresie działania egzekucyjne, bo to już jest prawo miejscowe, czyli może następować egzekucja 

z wszystkimi instrumentami egzekucyjnymi, które są przewidziane w przepisach prawa, czyli  od 

opróżnienia nieruchomości, od  nałożenia grzywny celem przymuszenia, czy poprzez jakieś formy 
wywłaszczenia także tutaj to jest droga bardzo szeroko otwarta. 

Radny Rapior Andrzej -No jeszcze wejdę w słowo, no przecież teraz co niech stanie się ten  piątek i 

będzie Burmistrz miał utrudnione życie przez telefony. W jaki sposób mają  ci mieszkańcy wyjść z tym 
kłopotem. 
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Pan Marcin Koziński – sekretarz Gminy. W tym momencie, jak plan wejdzie w życie my wszczynamy 

już procedury nie takie, które w tej chwili toczymy, czyli cały czas toczy się postępowanie w sprawie 

samowoli urbanistycznej, ale w tym momencie jak tylko Plan wejdzie w życie, to wydajemy decyzje 

administracyjne, które nakazują przywrócenie nieruchomości do stanu takiego jak jest zapisany w 

przepisie prawa, czyli do  stanu zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej, usługowej, czyli 

zakazujemy realizacji na tym terenie miejsc parkingowych samochodów ciężarowych.  No i to są te 
procedury? Tak ,no tak to wygląda .  

Radny Rapior Andrzej -Na tą chwilę tych samochodów jest tyle, że oni się na tym starym placu nie 

pomieszczą i oni się cofają w kierunku budynków jednorodzinnych no, ale to już jest. No i teraz 
właściciel będzie po prostu olewał delikatnie mówiąc. 

Pan Marcin Koziński -  Nie chciałbym za dużo powiedzieć, bo gdzieś tam potem może to być tak jak w 

filmach amerykańskich użyte przeciwko mnie, tak. Po uchwaleniu tej uchwały będzie instrument w 

ręku, który możemy realizować i możemy to z pełną mocą prawa wykonywać.  

Radny Chorostkowski Jacek - Super by to było, gdyby to dotyczyło budynku, bo wiadomo , budynek 

stoi budynek trzeba rozebrać, Burmistrz nakaże, ale to są samochody, które w piątek stoją 

,poniedziałek nie stoją bo od poniedziałku do piątku nie stoją piątek stoją i bawimy  się w ciuciubabkę 

z tym, że tutaj pan wspomniał, że jeżeli Burmistrz załóżmy podejmie takich zarządzeń 10 o  

przywrócenie tej działki do poprzedniego stanu to znaczy żeby nie była parkingiem to 11 decyzja 
będzie o wywłaszczeniu?  

Pan Marcin Koziński - Nie to skrótu myślowego użyłem nie wywłaszczenie .To są całkowicie inne 

przepisy nie grzywna celem przymuszenia egzekucja z nieruchomości, opróżnienie ruchomości, takie 
podstawowe czy element egzekucji administracyjnej.  

Radny  Chorostkowski Jacek -No ja podejrzewam, że to po prostu sprawy nie załatwia. Ale daje jakiś 
instrument do ręki? 

Mieszkaniec Wąsosza „Dzień dobry, moje nazwisko Łuczak Paweł jestem właścicielem działki właśnie 

tej sąsiadującej i chcę powiedzieć, że to nie jest tak, że te auta stoją powiedzmy od piątku  do 

poniedziałku, bo  one stają codziennie. Codziennie stoją w godzinach popołudniowych, dzisiaj można 

zajechać, już stoją od godziny  9 załadowane  czy puste, to i tak nie zmienia faktu, bo tam nie będą 

stały, bo prowadzimy postępowanie sądowe z artykułu 323 na te resztę działek. a nam pomoże 

właśnie uchwalenie tego miejscowego planu, żeby tam w przyszłości nie  powstało coś uciążliwego dla 
nas. To wszystko”. 

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały.  

Mieszkaniec Wąsosza – „Moje nazwisko Kordiak Mieczysław jestem też sąsiadem tych działek, na 

których stoją samochody ciężarowe, przewożące  odpady no i właśnie nikt z państwa by nie chciał 

chyba mieć pod swoim oknem ciężarówki, której siedzi kierowca i spogląda mi w okno jak się 

rozbieram do spania i tak dalej moja żona i w ogóle po prostu hałas smród, bo to nie  jest tak, że jak 

one stoją załadowane czy nawet puste  jednakowo śmierdzi. Najgorzej śmierdzi właśnie ta biomasa, a 

ci kierowcy mówią, że oni przewożą piasek i żwir. No, no to jest jawne granie w kulki  w biały dzień 

proszę państwa, no i wszystko na ten temat po prostu tych ciężarówek tam ma nie być i to jest bez 

gestii gminy i tak dalej ja nie po to kupiłem działkę czy mój sąsiad dzisiaj wybudowałem  się , żeby 

teraz właśnie takie coś oglądać smród, robaki i tak dalej, no niestety władza musi to jak najbardz iej 

działać żeby mieszkańcom pomóc w życiu no bo te władze wybieramy a nie  władza nas . I to władza 

ma  instrumenty, a nie my, bo ja nie mogę na nich krzyczeć na tych kierowców  i tak dalej, bo oni tylko 



9 
 

pracują. Chodzi o właściciela, a właściciel mówi, że nie, nic tam się nie dzieje. On przyszyła raz w 

miesiącu służbę deratyzacyjną i ona tam pryska i on nie ma robaków tylko my. Proszę Państwa, jak 

myśmy sami tam mieszkali, to nic się nie działo, dopóki ten gościu się nie sprowadził i tych 

samochodów tam nie sprowadził to było wszystko dobrze. Także mówię, no, to jest straszne, co my 

tam przeżywamy. Poza tym uciążliwość jeszcze taka, że wartość naszych zabudowań, naszej działki i 

tak dalej spadła na pewno 50%, gdybym chciał sprzedać, no niestety no tak to wszystko jedno z 
drugim się wiąże. Dziękuję bardzo „. 

Mieszkaniec Wąsosza -Kto wstrzymał się od głosowania ?. 

Radny Chorostkowski Jacek - Ja się wstrzymałem, bo powiem tak ciężarówki  nie znikną,  będą dalej. 

Niczego to nie załatwia. 

Mieszkaniec Wąsosza  -Nie działa pan w imieniu mieszkańców. 

                                                                                     Protokół z głosowania to zał .nr 11 

Rada Miejska Wąsosza podjęła uchwałę numer XLIV/316/22 w sprawie uchwalenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego w obrębie miejscowości Wąsosz 

działka nr 753,  10 głosami „za” ( Aleksandrowicz E. ,Biernacki W.,  Czaja R., Dąbek E., Maślejak J., 

Rapior A., Smektała A.,  Skibniewski T., Szyjka R., Zapór Z.) , 0 „przeciw” , 1 głosem „wstrzymującym 
się” (Chorostkowski Jacek ) 

                                                                                Uchwała Nr XLIV/316/22 to zał. nr 12 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIX/132/16 Rady Miejskiej Wąsosza z dnia 28 
czerwca 2016 roku w sprawie określenia zasad gospodarowania nieruchomościami  gminy Wąsosz" 

 Projekt tej uchwały omówił p. Marcin Koziński – sekretarz Gminy. Cyt” Panie Przewodniczący 

,Wysoka Rado zmiana dotyczy zmiany paragrafu 7 uchwały, która była podjęta w czerwcu 2016 roku i 

zmiana polega na tym, że zwiększa się bonifikatę z 90% do 99% ceny ustalonej zgodnie z artykułem 

przeniesienia ustęp 3 ustawy o gospodarowania nieruchomościami. Rozwiewając wątpliwości to jest 

maksymalna bonifikata jaka może być udział 99% to zostało sprawdzone, bo na Komisji taka 
wątpliwość była także zwiększamy bonifikatę  99%. Dziękuję.  

Opinia Komisji, Budżetu ,Inwestycji i  Mienia Komunalnego. Opinia Komisji Budżetu,  Inwestycji i 

Mienia Komunalnego jest pozytywna wzrost bonifikaty umożliwi Wspólnotom głównie wspólnotom 

mieszkaniowym nabycie gruntów przyległych do tych budynków za minimalną kwotę, gdyż 

Wspólnoty i tak dysponują niewielkimi środkami, a z tego gmina zyska podatek od gruntów, czyli po 
prostu bogaci nasz budżet. Dziękuję” 

Dyskusji nie było. 

Przystąpiono do głosowania nad przedstawionym projektem uchwały. 

                                                                                                      Protokół z głosowania  to zał. nr 13 

Rada Miejska Wąsosza podjęła  uchwałę numer XLIV/317/22 w sprawie zmiany uchwały nr XIX 

/132/16 Rady Miejskiej Wąsosza z dnia 28 czerwca 2016 roku w sprawie określenia zasad 

gospodarowania nieruchomościami gminy Wąsosz jednomyślnie 11 głosami „za” ( Aleksandrowicz 

E. ,Biernacki W., Chorostkowski J.,  Czaja R., Dąbek E., Maślejak J., Rapior A., Smektała A.,  

Skibniewski T., Szyjka R., Zapór Z.)., 0 „przeciw „ i 0 „wstrzymujących się „ 

. 
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                                                                                                 Uchwała Nr XLIV/317/22 to zał. nr 14 

9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia średniej ceny jednostki paliwa do celów zwrotu rodzicom 

kosztów przewozu dzieci na rok szkolny 2022/2023 . 

Przewodniczący obrad  poprosił pana Marcina Kozińskiego sekretarza gminy o przedstawienie 
projektu uchwały. 

Pan Marcin Koziński –powiedział „Panie Przewodniczący ,Wysoka Rado, Szanowni Państwo,  projekt 

uchwały tego typu uchwały mają na celu ustalenie jednostkowej  ceny paliwa z podziałem na jego 

rodzaje w sytuacjach, gdy rodzice sami dowożą do szkół swoje dzieci, które to dzieci są 

niepełnosprawne, takie uchwały są podejmowane na cały rok szkolny, zawsze  w miesiącu lipcu, 

sierpniu dlatego państwu radnym taka uchwała jest przedstawiona.  Cenę  wylicza się na podstawie 

średniej ceny paliwa w danej gminie i  średnia cena paliwa w danej gminie Wąsosz dla : etyliny 95 

wynosi 7, 81 zł, dla  etyliny 98 kwota 8 ,29 zł do oleju napędowego 7,86 zł , dla gazu LPG 3,39 zł i takie 
stawki proponuję państwu radnym do uchwalenia w drodze uchwały. Dziękuję.” 

Opinia Komisji, Budżetu ,Inwestycji i Mienia Komunalnego jest pozytywna ,rodzice dzieci specjalnej 

troski dowożą swoim samochodem dziecko do szkoły będą mieli zapewniony zwrot tych poniesionych 
kosztów według cen ustalonych w tej uchwale- stwierdziła Renata Czaja Przewodnicząca Komisji .  

Opinia Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu i Opieki Społecznej  jest pozytywna oświadczyła Ewa 
Dąbek  - Przewodnicząca Komisji. 

Dyskusji nie było. 

Wobec tego przystąpiono do głosowania nad przedstawionym projektem uchwały. 

                                                                                                       Protokół z głosowania to zał. nr 15 

Rada Miejska Wąsosza podjęła uchwałę numer XLIV/318/22 w  sprawie ustalenia średniej ceny 

jednostki paliwa dla celów zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci na rok szkolny 2022 2023 

została podjęta 11 głosami  „za” ( Aleksandrowicz E. ,Biernacki W., Chorostkowski J.,  Czaja R., 

Dąbek E., Maślejak J., Rapior A., Smektała A.,  Skibniewski T., Szyjka R., Zapór Z.), 0 głosów 
„przeciwnych” i  0„wstrzymujących się” .  

                                                                                                    Uchwała Nr XLIV/318/22 to zał. nr 16 

10. Podjęcia uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej gminy Wąsosz na lata 2322- 2032  

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Wąsosz na 2022 rok. 

O omówienie tych projektów uchwał  Przewodniczący obrad poprosił panią Jadwigę Rodzewicz 

skarbnika gminy. Cyt.” Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Goście proponujemy zmiany 

wieloletniej prognozy finansowej, która wynika tylko i wyłącznie ze  zmian budżetu bieżącego, a 

zmiany budżetu bieżącego dotyczą również dochodów i wydatków i spowodowane są między innymi  

wzrostem dotacji. Zgodnie z decyzją Wojewody dolnośląskiego na sfinansowanie zasiłków stałych 

wypłacanych przez Ośrodek Pomocy Społecznej  w kwocie 36.700 zł. na zwrot poniesionych 

wydatków 2021 roku wynikających z zadań realizowanych przez Urząd Stanu Cywilnego, ewidencja 

ludności oraz dowody osobiste zwiększenia dochodów z tytułu subwencji oświatowej  100 zł  oraz 

zwiększenie dochodów z tytułu otrzymanych środków w ramach funduszu  pomocowego dla Ukrainy 

w kwocie 167.600 zł  i tutaj środki otrzymaliśmy na dokształcenia dzieci, które przyjechały do nas z 

Ukrainy  w kwocie 97.000 zł , na zakwaterowanie i wyżywienie 53.800zł  i zasiłki rodzinne wypłacane 

przez OPS również zasiłki 300 plus w kwocie 15.500 zł . Z Rezerwy ogólnej  Burmistrza przenosimy 
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środki na uzupełnienie ekwiwalentu dla członków Ochotniczych Straży Pożarnych za udziały w 

akcjach i szkoleniach w kwocie 30.000 zł  i wprowadzamy również dotacje dla Ochotniczej Straży 

Pożarnej w Czeladzi Wielkiej  w kwocie 5.300 zł na wkład własny do wniosku, który został złożony 

przez OSP, a dotyczy zakupu wyposażenia i umundurowania. Dokonujemy również korekty planu 

wydatków w związku z bieżącą realizacją budżetu na podstawie wniosków złożonych do tego 
budżetu. Dziękuję bardzo.” 

Opinia Komisji, Budżetu Inwestycji i Mienia Komunalnego do zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej, opinia jest pozytywna, tak jak wiadomo, każdy dochód jak i wydatki muszą być 

uwzględnione w bieżącym budżecie poinformowała Renata Czaja – Przewodnicząca Komisji. 

Dyskusji nie było. 

Wobec tego przystąpiono do głosowania nad przedstawionym projektem uchwały w sprawie 
wieloletniej prognozy finansowej. 

                                                                                        Protokół z głosowania to zał. nr 17 

Rada Miejska Wąsosza podjęła uchwałę numer XLIV/319/22 w sprawie wieloletniej prognozy 

finansowej gminy Wąsosz na lata 2022 -2032 została podjęta jednomyślnie 11 głosami „za”( 

Aleksandrowicz E. ,Biernacki W., Chorostkowski J.,  Czaja R., Dąbek E., Maślejak J., Rapior A., 

Smektała A.,  Skibniewski T., Szyjka R., Zapór Z.), 0 głosów „przeciw” i  0 „wstrzymujących się” . 

                                                                                         Uchwała Nr XLIV/319/22 to zał. nr 18 

Opinia Komisji Budżetu Inwestycji i Mienia Komunalnego w sprawie projektu dotyczącego zmiany 

budżetu gminy na 2022r.  jest pozytywna.  

Dyskusji nie było . 

W związku z powyższym przystąpiono do głosowania nad przedstawionym projektem uchwały  w 
sprawie zmiany budżetu gminy Wąsosz na rok 2022.  

                                                                                          Protokół z głosowania to zał. nr 19 

Rada Miejska Wąsosza podjęła uchwałę numer XLIV/320 /22 sprawie zmiany budżetu gminy 

Wąsosz na 2022 rok 11 głosami „za” ( Aleksandrowicz E. ,Biernacki W., Chorostkowski J.,  Czaja R., 

Dąbek E., Maślejak J., Rapior A., Smektała A.,  Skibniewski T., Szyjka R., Zapór Z.),0 głosów 

„przeciw” i  0 „wstrzymujących się” . 

                                                                                             Uchwała Nr XLIV/320/22 to zał. nr 20 

12. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełniać projekt budżetu 
obywatelskiego gminy Wąsosz na rok 2023".  

Projekt tej uchwały omówiła pani Bożena Bienias – kierownik Referatu Ochrony Środowiska i 

Funduszy Zewnętrznych Urzędu Miejskiego. Cyt. „Panie Przewodniczący, Szanowna Rado, Szanowni 

Państwo, zgodnie z artykułem 5 ustawy o samorządzie gminnym Rada Miejska w drodze uchwały 

określa zasady i tryb przeprowadzania konsultacji społecznych na rok 2023. Przewidywana kwota 

budżetu obywatelskiego wynosi 150.000. Tryb i zasady są takie same, jak w roku 2022 mieszkańcy 

będą mogli głosować oddając głosy w formie papierowej  w Urzędzie Miejskim Wąsosza lub za 

pomocą platformy elektronicznej E-PUAP. Informacje dla mieszkańców zostaną przekazane w takich 

samych formach jak było dotychczas, czyli przez strony internetowe przez Facebooka przez 3 plakaty i 
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będą informowani w każdym momencie w jakim się będzie budżet znajdował  w kolejnych etapach 

harmonogramu. Dziękuję bardzo.” 

Opinia Komisji Budżetu. Inwestycji i Mienia Komunalnego  jest pozytywna. Uchwała ta ma na celu 

włączenie mieszkańców gminy do zarządzania budżetem gminy w 2023 roku  i określenie zasady tego 

budżetu obywatelskiego ułatwi mieszkańcom udział w tym projekcie  stwierdziła Renata Czaja – 

Przewodnicząca Komisji. 

Przystąpiono do głosowania nad przedstawionym projektem uchwały. 

                                                                                                          Protokół z głosowania to zał. nr   21                                                                                     

Rada Miejska Wąsosza podjęła uchwałę numer XLIV/321/22  w sprawie określenia wymagań, jakie 

powinien spełnić projekt budżetu obywatelskiego gminy Wąsosz na 2023 rok jednomyślnie   11 

głosami „za”( Aleksandrowicz E. ,Biernacki W., Chorostkowski J.,  Czaja R., Dąbek E., Maślejak J., 

Rapior A., Smektała A.,  Skibniewski T., Szyjka R., Zapór Z.)., 0 głosów „przeciwnych” i 0 

„wstrzymujących się” . 

                                                                                                     Uchwała Nr XLIV/321/22 to zał. nr 22 

13. Informacje Przewodniczącego Rady 

Pan Przewodniczący obrad poinformował,  że jeżeli nic się nie zmieniło to  w sierpniu nie planujemy 
sesji Rady Miejskiej. 

14. Wolne głosy i wnioski. 

Radny Andrzej Rapior - Panie Burmistrzu , rozmawiałem z gościem z branży tej wędkarskiej i czy tam 

ekologicznej i powiedział mi wyraźnie, okres lęgowy dla tych wszystkich stworzonek się zakończył i już 

można było kosić. Proszę wpłynąć na Wody Polskie czy Polskie Wody, aby się do tej pracy należycie  
już wzięły i przygotowały ten teren należycie tak jak  powinien wyglądać. 

Pan Burmistrz -Tak panie radny, wiemy, że to co w  wodzie, to już się skończyły okresy ochronne, ale 

to co na brzegu jeszcze nie 15 sierpnia się kończy  okres tego co żyje w trawach tych i ptaki, i  inne 

stworzenia . Ja tak jak mówiłem wcześniej nie mają zamiaru tego na przykład jak się 15 kończy 16 nie 

20 ani 30  kosić tylko powiedzieli, że skoszą i tak na jesień . I tutaj wielkiego wpływu nie mamy,  

znaczy mamy o tyle, że możemy narzekać, ale i w tych sytuacjach są też samorządy inne, bo nie 

ogłaszają przetargi na całe kilometry linii brzegowych. Ale ja będę się w przyszłym tygodniu spotykał z 

wszystkimi 3 kierownikami, którzy tutaj tych Wód Polskich, czyli  Krotoszyn, Trzebnica i Góra i 
będziemy też na ten temat rozmawiali. Także na pewno przekażę.   

Radny Rapior Andrzej -No ,ale żeby oni na samym końcu  nas nie wzięli. 

Pan Burmistrz - Mi też na tym zależy zresztą przez okno widzę. Tak jest. Dziękuję bardzo. 

Mieszkaniec Wąsosza  Kordiak M.-  Cyt.”Ja mam takie pytanie odnośnie tych dotacji do węgla co z 

pozostałymi środkami do palenia, do których nie ma dotacji typu pellet, typu właśnie gaz, typu 

drewno, bo rząd powiedział, że tylko do węgla będzie dopłacał, a reszta obywateli jest w tym 

względzie moim zdaniem pokrzywdzona, a poza tym wiele ludzi w tamtym roku zmieniło, dostało 

nawet dotacje do pieców na pellet, a zrezygnowało z pieców węglowych, czyli tak  właśnie jak rząd 

prosił, żeby poprawić ekologię. Teraz co teraz rząd  swoimi działaniami niestety uderza w obywateli. 

No bo przecież wiadomo, że wszystko podrożało i dotacje powinny być do wszystkich środków moim 

zdaniem, które służą do opalania mieszkania. To jest jedno a 2 pytanie to mam do pana radnego 

Chorostkowskiego, który odpowiedział, że samochody będą stały. To ja się go pytam,  czy on jest 
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rzecznikiem pana Dąbrowskiego transportu? Poza tym jak jest tak dobry, to niech te samochody 

przyjmie na swoją posesję i zobaczymy, jak będzie  mu dobrze. Dziękuję bardzo”. 

Radny Chorostkowski Jacek- Z całym szacunkiem, panie Kordiak ta działka, o którą tutaj toczyliśmy 

boje, o którą został zmieniony Plan zagospodarowania jakich jest wymiarów? No Pan powinien 

wiedzieć, jakich wymiarów?. To powiem jeszcze inaczej , jeżeli to by miało być zgodne z prawem, to 

te tiry zostaną przesunięte o 46 arów i będą dalej, bo następna działka jest działką typowo 

przemysłową i sytuacja jest taka w moim odczuciu, że należy najnormalniej w świecie rozmawiać, 

negocjować z przedsiębiorcą, żeby on dobrowolnie się stąd wyprowadził, ewentualnie zmienił 

lokalizację, ewentualnie zaproponować mu inną lokalizację. Metoda, żeby zrobić to poza jego 

plecami, ewentualnie w jakiś taki sposób tak jak tutaj jeden z kolegów radnych powiedział, jestem w 

stanie kupić działkę, ale okaże się, że sąsiadom będę przeszkadzał. Sąsiedzi  wpłyną na zmianę 

zagospodarowania przestrzennego tej działki  i ja na tej działce nie zrobić nic, no tak nie może być. 
Dziękuję . 

Mieszkaniec Wąsosza Łuczak- Przedsiębiorca wykorzystuje działkę nielegalnie już 3 lata co się toczy  

postępowanie oczywiście tutaj w gminie. My sami złożyliśmy jako poszkodowani sprawę cywilną do 

sądu gospodarczego. Mamy wynajętych adwokatów  całą kancelarię i działamy dalej po prostu a to że  

z właścicielem, żeśmy rozmawiali, były mediacje prowadzone to on powiedział, że my wymyślamy 

my, podrzucamy jemu i sobie karaluchy i w ogóle tak. To nie jest tak, że firma jest uciążliwa, wchodzi 

między działki ,działki budowlane powiedzmy tak między domy i prowadzi działalność i sobie z tego 
nic nie robi. 

Pan Mazur Andrzej – sołtys wsi  Chocieborowice  - dziękuję za udzielenie głosu tutaj jakby nawiązując 

do słów pana radnego no tak jak najbardziej tutaj gmina i radni powinni występować naprzeciw 

problemu mieszkańców jak najbardziej do tego tutaj  zostaliście państwo powołani, tak. Ja mam 

pytanie, jakie korzyści ma gmina  z tego, z tej całej sytuacji, czy którakolwiek ciężarówka, która tam 

jest pakowana, która przewozi te odpady, jest zarejestrowana na terenie  naszej gminy ?. Czy mamy 

tu jakąś korzyść, jakąkolwiek korzyść oprócz podatku od nieruchomości ?  Wydaje mi się, że chyba nie 

więc tutaj no mówienie o tym, że robimy komuś coś za plecami, to jest no co najmniej 

nieuzasadnione, bo przecież wiadomo, że  ta historia toczy się już jakiś czas, już dłuższy czas i też to 

był realizowany program w ogólnopolskiej telewizji.  Tak więc to  nie jest robienie za plecami. Ja 

myślę, że to jak najbardziej gmina powinna stać na stanowisku, że jednak dbamy o naszych 

mieszkańców, a nie dbamy o jakiegoś przedsiębiorcę, który przyjechał gdzieś tam nie wiem z 

Warszawy czy za Warszawy  i tak naprawdę to mamy tylko z nim problemy, a nie mamy tutaj żadnych 

korzyści jako gmina ogólnie tak, bo  mieszkańcy na pewno nie mają z tego żadnej korzyści. Bardzo 
dziękuję.”  

14.  Zamknięcie sesji. 

Pan Przewodniczący obrad  stwierdził ,że w związku z tym, że porządek obrad został wyczerpany 

słowami „Zamykam XLIV sesję Rady Miejskiej Wąsosza” zakończył obrady i podziękował za udział w 

sesji. 

 

Protokołowała :                                                                                        Wiceprzewodniczący  

Krystyna Szejnkienig                                                                              Rady Miejskiej Wąsosza 

                                                                                                                   Tomasz Skibniewski 


